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Referat af Samarbejds- og Sikkerhedsudvalgsmøde (SSU) 
Onsdag d. 3. december 2014 

 
Kl. 13.00-15.30 

Kroghstræde 7, rum 72  
 

 
Til stede: Rasmus Antoft, Preben Horsholt Rasmussen, Inge Andersen, Marianne Morell, Anja 
Filtenborg Pedersen, Lars Skov Henriksen, Lotte Roed Spangenberg (i stedet for Mette Rytter 
Christensen) og Anne Dalum Kristiansen. 
 
Afbud: Søren Rudbæk Juul, Bodil M. Nielsen og Anders Petersen 
 
 Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Budget 2015 samt stillingsplan 2015  
3. Sammenlægningsnotat (sammenlægning af SU og AMiO) 
4. Konflikthåndteringspolitik  
5. Ferieregistrering for 2015  
6. Nedsparringspolitik fra timebanken 
7. Nyt fra institutlederen 
8. Nyt fra FSU 
9. Eventuelt 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 
Ad 2) Budget 2015 samt stillingsplan 2015 
Rasmus forklarer, at ankerbudgettet endnu ikke er endeligt godkendt, idet det først kan 
godkendes, når universitetets samlede budget er godkendt på AAU-bestyrelsesmødet, forventeligt 
d. 15. december 2014. 
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Budgettet for 2015 er konservativt. Det baserer sig på de sikre indtjeninger dvs. at fx eksterne 
ansøgninger, der forventes at blive hjemtaget i 2015, men endnu ikke er hjemtaget, ikke er 
indregnet i budgettet for 2015.  
Det kan allerede på nuværende tidspunkt konkluderes, at den reelle indtjening på eksternt 
finansierede midler vil være højere end den budgetterede. I forhold til instituttets samlede 
indtægter baserer størstedelen af indtægten sig forsat på uddannelserne.  
 
Skolen: 

- STÅ indtægten er udregnet på baggrund af dialog med uddannelserne, der må dog 
påregnes, at denne indtægt i årene fremover vil falde grundet fald i studentertallet.  
I forhold til indtægter på baggrund af gennemførsel på normeret tid er der budgetteret en 
lille smule optimistisk – Dette er et klart signal til uddannelserne. 

 
- Der stilles spørgsmål til hvor meget STÅ er justeret. STÅ er stort set ikke justeret siden 

2014, dog er der i år et større studentertal, hvorfor der reelt er nedjusteret en smule i 
2015.  

-  
Forskning: 

- I forhold til forskningsmidler oplyser Rasmus, at der gives ca. 200.000 kr. i ekstern 
virksomhed pr. hjemtaget 1 mio. kr., og at denne indtægt i budgettet for 2015, baserer sig 
på indtægter i 2013. 

- Produktionen af BFI er stødt stigende. Stigningen skyldes ikke at der publiceres mere, men i 
stedet at der publiceres anderledes. 

- I forhold til Ph.d. ansættelse og færdiggørelse oplyses det, at der opnås en bonus på ca. 
215.000 kr. ved ansættelse og ca. 200.000 ved færdiggørelse.  

- Det påpeges i forhold til posten eksterne finansierede projekter, at midlerne først 
betragtes som indtægter, idet midlerne forbruges. 

 
Driftsbudgettet: 

- Huslejen inkluderer ikke leje af auditorie og store seminarrum. Denne udgift ligger under 
skolens omkostninger. 

- Der er kommet en nye poster i form af rektors rådighedspulje, der har til formål at støtte 
særlige udviklingsprojekter og dekanens pulje, der stadig er lidt uklar men formentlig kan 
søges til fx Horizon 2020, excellence, tværfaglige projekter mm. 

 
 
Skole: 

- Budgettet for skolen hænger sammen, men Kriminologi, By, Bolig og Bosætning er 
udfordrede.  

- Der stilles spørgsmål til, hvilke udgifter der ligger under posten Studienævn. Det forklares, 
at det primært er ekstern censur og rejser, men at der herunder også ligger 
studierelaterede aktiviteter. 

- Posten deltidstaxameter dækker over Erasmus Mundus studerende.  
- Løn-posten for D-VIP har tidligere været betalt via timesats, men betales nu kr./øre hos 

instituttet. Posten forventes at falde, når studentertallet falder. 
 

Driftsbudget for instituttet 
 
Sydhavnen: 
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- Sydhavnen fremgår med en relativt stor post i budgettet 2015, da der ønskes overblik over 
hvor mange midler, fx rejseudgifter, der reelt relaterer sig til at have en afdeling i 
Sydhavnen. Derfor vil al aktivitet med sammenhæng til Sydhavnen i 2015 blive konteret på 
denne konto.  

 
Strategisk pulje 

- Den strategiske forskningspulje anvendes til fx netværksmøder, forskningsrelaterede 
rejser. 

 
Stillingsplan: 

- Stillingsplanen er debatteret i FU og institutrådet. 
 
Ad 3) Sammenlægningsnotat (sammenlægning af SU og AMiO til SSU) 

- Der rejses spørgsmål fra Rasmus omkring, hvorvidt B-siden bør udvides. B-siden udvælger 
en repræsentant mere. 

- Der bør laves en konkret valgprocedure for udvalget. 
- Det skal tydeliggøres, hvem ledelsesrepræsentanten er i henholdsvis Sydhavnen og 

Aalborg. 
 
Ad 4) Konflikthåndteringspolitik 

- Konflikthåndteringspolitikken mangler operationalisering, mere detaljeret i forhold til 
hvorledes konflikter håndteres.  

- Det foreslås, at der laves en kobling til konflikttrappen, hvornår anvendes hvilke 
hjælpemidler.  

- Levereglerne skrives ind i konflikthåndteringspolitikken.   
Der arbejdes derfor videre på konflikthåndteringspolitikken. 

 
Ad 5) Ferieregistrering for 2015 

- Rasmus forklarer, at baggrunden for notatet er, at der forsat er problemer med at få folk til 
at registrere ferie. Det aftales, at de tre uger i sommerferien gøres fast, således at 
medarbejderne selv skal melde tilbage, hvis de ønsker at afholde disse ugers ferie på andet 
tidspunkt.  

- Rasmus bemærker, at der forsat er problemer i forhold til sygemelding. 
 
Ad 6) Nedsparringspolitik fra timebanken 

- Preben ønsker en oversigt over, hvordan nedsparingen af den gamle timebank udvikler sig. 
Rasmus tager oversigt med til næste møde. 

- Rasmus forklarer, at målsætningen i første omgang er, at der ikke spares flere timer op, 
samt at han har nedsparringsaftaler i større eller mindre omfang. Prioriteringen er 
medarbejdere med mere end 1500 nedfrosne timer i banken. Rasmus forsøger fortløbende 
at lave aftaler. 

- Den nye timebank udvikler sig ikke eksplosivt på samme måde. 
- Rasmus oplyser desuden, at timebanken fremadrettet ikke vil blive offentliggjort kollektivt. 

AAU køber sandsynligvis det program som Århus Universitet har udviklet og anvender til 
timeregistrering. Dette vil give mange fordele.  

 
 
Ad 7) Nyt fra institutlederen 
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- Nyt udbud på Master for Socialt udsatte børn og unge er hjemtaget, i alt 16 millioner. 
Dette betyder et tilskud på 2/3 dele af uddannelsen, hvorfor uddannelsen kan tages for 
40.000 kr. Målsætningen er 50 studerende (der er budgetteret med 20 studerende). 

- Akkrediteringen af kandidatuddannelsen, møde d. 13. januar. Der er ikke stillet 
tillægsspørgsmål, hvilket opfattes positivt. Ligeledes stille optimister i forhold til 
akkreditering af MBU 

- Der kommer formentligt et arbejdsmiljøudvalg på fakultetsniveau, hvilket Rasmus opfatter 
som en god mulighed for at kunne løfte spørgsmål op på rette niveau. 

- Kort introduktion til den kommende strategiproces og de fem overordnede temaer fra 
rektoratet. Fyrtårne, Innovation og vidensdeling, PBL – Næste generation, Uddannelse med 
forskel og Ét DNA – AAU DNA. 

 
Ad 8) Nyt fra FSU 
Referat fra sidste møde rundsendt. Næste møde afholdes fredag d. 12. december 2014 kl. 9-11. 
 
Ad 9) Eventuelt 
Intet 
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